
Platones pagasta iedzīvotāju padomes sēde 

Protokols nr. 2 

 

Sēdes norises laiks: 01.11.2024 plkst.18.00 

Norises vieta: Ausekļa iela 24, Lielvircava, Platones pagasts, Jelgavas novads 

Sēdes veids: atklātā sēde 

Sēdi atklāj plkst. 18.00 

Sēdes darba kārtība: 

1. Par gājēju un veloceliņa un apgaismojuma izbūves projekta virzību Ausekļa ielā, 

Lielvircavā, Platones pagastā 

2. Par Platones pagasta Lielvircavas ciemā pašvaldības īpašumā esošā zemes gabala kadastra 

nr. 54700070179 daļas izmantošanu sporta laukuma un bērnu rotaļu laukuma izveidei 

3. Par iedzīvotāju padomes rīcību jautājumā par pašvaldības īpašumā esošo meliorācijas 

sistēmu  stāvokļa izvērtēšanu 

4. Par iedzīvotāju padomes rīcību jautājumā par pašvaldības īpašumā esošo ceļu stāvokļa 

izvērtēšanu 

5. Par iedzīvotāju padomes rīcību jautājumā par ceļu seguma asfaltēšanu Platones pagasta 

Lielvircavā, posmā Lielvircavas ielā un Graudu ielā (izbrauktuve no skolas, muižas un 

dzīvojamās zonas)  

6. Par sporta bāzes darbību Platones pagastā 

7. Par sporta laukumu un bērnu rotaļu laukumu izveidi un attīstību Platones pagastā 

8. Par iedzīvotāju padomes rīcību jautājumos par Latvijas Valsts ceļu apsaimniekošanā esošo 

posmu sakārtošanu un drošības uzlabošanu šajos ceļu posmos: 

8.1. divu iesēdumu vietu sakārtošana ceļa posmā Elejas šoseja – Lielvircava (V1072), kā 

arī brauktuves atjaunošana šajā ceļa posmā 

8.2. satiksmes organizācijas pārskatīšana krustojumā Mežkalēju, Centra, Kveldes iela  

8.3. satiksmes organizācijas pārskatīšana Pēterlauku ciematā 

9. Dažādi jautājumi 

Sēdi vada Platones pagasta iedzīvotāju padomes priekšsēdētājs Kaspars Antīpins 

Sēdi protokolē Platones pagasta iedzīvotāju padomes sekretāre Linda Zalāne 

Sanāksmē piedalās: 

Platones pagasta iedzīvotāju padomes (turpmāk tekstā – Iedzīvotāju padome) dalībnieki: 

Kaspars Antīpins, Kaspars Lagzdiņš, Toms Āboliņš, Linda Zalāne, Inese Gaile – Karlsone 

 

Sanāksmes laikā izskatīti jautājumi: 

1. Par gājēju un veloceliņa un apgaismojuma izbūves projekta virzību Ausekļa ielā, 

Lielvircavā, Platones pagastā 

 

Platones pagasta Lielvircavas ciemā ļoti aktuāla problēma ir gājēju drošība Lielvircavas 

ciema galvenajā ielā – Ausekļa ielā. Pašvaldība ir apzinājusi šo situāciju, projekts ir iekļauts 

investīciju plānā un ir plānots izbūvēt šajā ielā apgaismotu gājēju un veloceliņu. Šobrīd 

iedzīvotājiem nav informācija, kādā procesā ir šī projekta virzība. 



Sanāksmes laikā vienbalsīgi nolemts lūgt Jelgavas novada pašvaldībai skaidrojumu par 

projekta virzību un iespējami ātru projekta realizāciju, gājēju drošības situācijas 

uzlabošanai ciemata teritorijā. 

 

2. Par Platones pagasta Lielvircavas ciemā pašvaldības īpašumā esošā zemes gabala 

kadastra nr. 54700070179 daļas izmantošanu sporta laukuma un bērnu rotaļu laukuma 

izveidei 

Platones pagasta Lielvircavas ciema centrā nav āra aktivitāšu iespējas bērniem un jauniešiem 

aktīvi un droši pavadīt savu brīvo laiku. Tā kā centra teritorijā atrodas neapkopta un 

neizmantota pašvaldības zemes daļa īpašumā ar kadastra nr. 54700070179, kas ir tuvu 

daudzīvokļu mājām, šo zemes daļu varētu izmantot lietderīgi, lai nodrošinātu bērniem un 

jauniešiem jēgpilnas brīvā laika pavadīšanas iespējas, iekārtojot šeit basketbola laukumu un 

bērnu rotaļu laukumu. 

Sanāksmes laikā vienbalsīgi nolemts atbalstīt šo iniciatīvu un virzīt lēmuma projektu Jelgavas 

novada pašvaldībai iniciatīvas atbalstīšanai un iekļaušanai investīciju plānā. 

3. Par iedzīvotāju padomes rīcību jautājumā par pašvaldības īpašumā esošo meliorācijas 

sistēmu  stāvokļa izvērtēšanu 

Jūlija beigās notikušo lietavu un plūdu rezultātā aktualizējās meliorāciju sistēmu darbības 

jautājums. Applūda gan privātie īpašumi gan pašvaldības īpašumi. Daļēji tas notika tāpēc, ka 

esošā meliorācijas sistēma kādās vietās nefunkcionē. Un bieži vien applūst īpašumi, kuros ar 

šo sistēmu viss ir kārtībā, bet tālākos sistēmas posmos kaut kas nefunkcionē. 

Sanāksmes laikā vienbalsīgi pieņemts lēmums vērsties pie pašvaldības ar lūgumu apsekot un 

veikt auditu pašvaldības īpašumā esošajām meliorācijas sistēmām. 

4. Par iedzīvotāju padomes rīcību jautājumā par pašvaldības īpašumā esošo ceļu stāvokļa 

izvērtēšanu 

Pamatojoties uz sūdzībām par  Platones pagastā esošo pašvaldības ceļu stāvokli, Iedzīvotāju 

padome vienbalsīgi nolemj lūgt pašvaldībai veikt visu pašvaldības īpašumā esošo Platones 

pagasta ceļu stāvokļa izvērtēšanu (nomaļu apaugumi, ceļu joslā augošie koki, brauktuves 

stāvoklis u.c.), lai saprastu, vai ceļu stāvoklis neapdraud satiksmes drošību. 

Lūgums īpaši pievērst uzmanību diviem ceļu posmiem – Poķu ciemā Zīlēnu ceļa pieslēgumam 

pie tilta pār Platones upi (pie mājām Ābelītes) un Lielvircavas ciemā Grīvnieku ielas 

pieslēgumam pie tilta pār Audruves upi. 

5. Par iedzīvotāju padomes rīcību jautājumā par ceļu seguma asfaltēšanu Platones pagasta 

Lielvircavā, posmā Lielvircavas ielā un Graudu ielā (izbrauktuve no skolas, muižas un 

dzīvojamās zonas)  

Šī gada vasarā tika veikts satiksmes organizācijas izmaiņas dzīvojamā zonā pie Lielvircavas 

muižas un Lielvircavas pirmsskolas izglītības iestādes. Satiksmes organizācijas izmaiņas ir 

būtiski uzlabojušas drošību šajā ceļa posmā. Bet savā ziņā ir pasliktinājušies braukšanas 

apstākļus, jo no teritorijas vairs nevar izbraukt par asfaltētu ceļa posmu. Izbraukšana no 

stāvvietas un Graudu ielas posms ir grants ceļš, pa kuru notiek intensīva satiksme, jo ceļu 

izmanto gan pirmsskolas izglītības iestādes darbinieki un audzēkņu vecāki, gan privātās 

izglītības iestādes Pats darbinieki un skolēni, Lielvircavas muižas darbinieki un apmeklētāji, 

iedzīvotāji, kas  dzīvo, apmeklē treniņus vai viesojas šajā teritorijā. Tāpēc rosinām iekļaut 

investīciju plānā izbrauktuves ceļu posma asfaltēšanu, lai uzlabotu braukšanas apstākļus šajā 

ceļa posmā. 



Iedzīvotāju padome vienbalsīgi nolemj virzīt lēmuma projektu Jelgavas novada pašvaldībai par 

Graudu un Lielvircavas ielas posma asfaltēšanas nepieciešamību un iekļaut to investīciju plānā. 

6. Par sporta bāzes darbību Platones pagastā 

Platones pagastā atrodas divas sporta zāles, kuras ir izmatojamas sporta dzīves nodrošināšanai 

pagasta un citiem iedzīvotājiem. Tā kā informācija par sporta bāzes darbību ir grūti atrodama, 

Iedzīvotāju padome vienbalsīgi nolemj lūgt Jelgavas novada pašvaldībai aprakstīt Platones 

pagasta esošās sporta bāzes izmantošanas iespējas iedzīvotājiem. Vai ir iespēja iedzīvotājiem 

izmantot abas šīs vietas, lai aktīvi un jēgpilni pavadītu savu brīvo laiku. 

7. Par sporta laukumu un bērnu rotaļu laukumu izveidi un attīstību Platones pagastā 

Platones pagastā atrodas vairākas apdzīvotas vietas. Uzklausot iedzīvotāju iniciatīvas, 

iedzīvotāji vēlas, lai katrā apdzīvotā vietā būtu nodrošināta iespēja jēgpilni un aktīvi izmantot 

brīvo laiku. To varētu izdarīt ar sporta laukumu ierīkošanu, bērnu rotaļu laukumu izveidi, 

aktivitāšu skapju (glabājas dažāds koplietojamais inventārs) ierīkošanu. Iedzīvotāju padome 

vienbalsīgi atbalsta šādu iniciatīvu. Lai vienotos par turpmākiem lēmumiem šajā jautājumā, 

nepieciešams apzināt esošo stāvokli katrā apdzīvotā vietā un iedzīvotāju vēlmes šajā jautājumā. 

8. Par iedzīvotāju padomes rīcību jautājumos par Latvijas Valsts ceļu apsaimniekošanā esošo 

posmu sakārtošanu un drošības uzlabošanu šajos ceļu posmos: 

8.1. divu iesēdumu vietu sakārtošana ceļa posmā Elejas šoseja – Lielvircava (V1072), kā 

arī brauktuves atjaunošana šajā ceļa posmā 

8.2. satiksmes organizācijas pārskatīšana krustojumā Mežkalēju, Centra, Kveldes iela  

8.3. satiksmes organizācijas pārskatīšana Pēterlauku ciematā 

Platones pagastā ir vairāki ceļu posmi, kas atrodas valsts īpašumā un šajos ceļu posmos ir 

nepieciešams uzlabot satiksmes drošību. Par augstāk minētajiem jautājumiem Iedzīvotāju 

padomes locekļi jau kopīgā iesniegumā vērsās pie Latvijas Valsts ceļiem, lai aktualizētu 

problēmu risināšanu minētajos ceļu posmos. Tika saņemta atbilde, kas pēc būtības bija formāla 

un neparedz problēmu risināšanu.  

Iedzīvotāju padome vienbalsīgi nolemj atkārtoti vērsties pie Latvijas Valsts ceļiem, Jelgavas 

novada pašvaldības un Satiksmes ministrijas, lai aicinātu uz kopīgu klātienes tikšanos šajos 

ceļu posmos un aktualizētu problēmas risināšanu, lai uzlabotu satiksmes drošību minētajos ceļu 

posmos. 

9. Dažādi jautājumi 

No iedzīvotājiem saņemts jautājums par Lielvircavas kapiem. Tā kā šie kapi ir seni un jaunu 

kapavietu ierīkošana šajos kapos ir apgrūtināta, pašvaldība sāka risināt šo problēmu un blakus 

esošajiem kapiem tika sakārtota teritorija, lai varētu ierīkot jaunas kapavietas šajos kapos. 

Iedzīvotāju padome vienbalsīgi nolemj lūgt pašvaldībai informāciju, kādā posmā ir 

Lielvircavas kapu teritorijas paplašināšanas projekts un kad šī jaunā teritorija paredzēta 

atvēršanai jaunu kapavietu ierīkošanai. 

Sēde slēgta plkst. 19.45 

Nākamo sēdi plānots izsludināt pēc atbilžu saņemšanas no Jelgavas novada pašvaldības un 

citām minētajām institūcijām. 

 

Platones pagasta iedzīvotāju padomes priekšsēdētājs   Kaspars Antīpins 

Platones pagasta iedzīvotāju padomes sekretāre     Linda Zalāne 


